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    01. Снегопад  02. Дорогой длинною  03. Отрада  04. Калитка  05. Салхино  06. Не
уезжай  07. Снова пою  08. Солнечные капли  09. Если ты любил меня  10. Страна
воспоминаний  11. Примо-секондо  12. Где же ты, мой милый  13. Синеглазая колдунья 
14. Кончилась наша любовь  15. Песня о виноградной лозе  16. Только раз  17. Совсем
чужие  18. Льется песня  19. Капризная, упрямая  20. Признание  21. Газовая косынка 
22. А сердце все ж любовью полно  23. Осень прислала мне письма  24. И не сказали ни
единого слова  25. Хевсурская баллада    

 

  

Нани Григорьевна Брегвадзе - грузинская эстрадная певица, народная артистка СССР
(1983). Родилась в 1938 году, в г. Тбилиси, отец, Григорий Ефремович актер по
профессии, а мать, Ольга Александровна была родом из знатной княжеской семьи. В
семье все пели, прабабушка была профессиональной певицей, а мать и ее пятеро
сестер пели в великолепном ансамбле. Еще совсем маленькой девочкой, где-то в
возрасте шести лет, уже пела "Калинку", "Караван", другие русские романсы, и
аккомпонировала себе на гитаре.

  

Окончила Тбилисскую консерваторию по классу фортепиано у профессора Гаянэ
Мачутадзе. Готовилась к карьере профессиональной пианистки, однако незадолго до
поступления в аспирантуру ушла на эстраду. В 1957 стала лауреатом 6-го Всемирного
фестиваля молодежи и студентов в Москве, исполнив песню «Потушила я свечу» в
сопровождении самодеятельного эстрадного оркестра Грузинского политехнического
института. С 1959 солистка Грузинской филармонии. В течение нескольких лет с
успехом выступала с государственным эстрадным оркестром Грузии «Рэро». С 1964
становится солисткой вокально-инструментального ансамбля «ОРЭРА». Гастролирует
во Франции, Швейцарии, Бельгии, Канаде. Включает в свой репертуар лирические песни
советских композиторов: «Ах, эта красная рябина» (С. Заславский), «Пой, моя гитара»
(В. Кручинин), «О чем вы шепчетесь, деревья?» (Г. Гладков), старинные русские
романсы и современные грузинские эстрадные песни. С 1980 начала сольную карьеру,
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выступая с аккомпаниатором Медеей Гонглиашвили. Наибольшую известность в ее
исполнении получили песни «Снегопад» (А. Экимян) и «Ивушка» (Г. Пономаренко).

  

 

  

Nani Bregvadze is a notable Georgian singer and actress regarded for her stage presence and
nuanced renditions of Georgian and Russian songs.

  

She was born Nani Georgievna Bregvadze in 1938, in Tbilisi, Georgia, Soviet Union. Her father,
Georgi Efremovich Bregvadze, was an engineer turned actor. Her mother, Olga Aleksandrovna
Mikeladze, was an amateur pianist, coming from Georgian nobility. Young Nani Bragvadze was
one of five sisters brought up in a highly intellectual environment of her family. From her noble
parents, Bregvadze inherited a good disposition, and learned to acknowledge good in all
people.

  

Young Nani Bregvadze was fond of music. She studied singing with her aunt and mother, then
attended a school of music in Tbilisi. She made her stage debut at the 1957 World Festival of
Youth and Students in Moscow. There she was noticed by Leonid Utyosov, who recommended
her to continue singing professionally. From 1958 - 1963 she studied singing and piano at the
Tbilisi State Conservatory, graduating in 1963 as a concert pianist and singer. At first she was
torn between two professions, one as a concert pianist and another as a singer, but her artistic
career was decided by impresario Bruno Coquatrix, who invited Bregvadze to Paris as a singer.

  

During the mid-1960s she was touring as a singer with the Moscow Music Hall, making concert
appearances in Moscow, and in Olympia, in Paris, France. From 1965 - 1980 she toured all
over the world as a member of the "Orera" vocal ensemble based in Tbilisi, Georgia. Since
1980 she has been touring with her solo performances. Bregvadze amassed a repertoire of
several hundred songs, covering a wide range of styles from a variety of cultures. She has been
singing in several languages, making most success with her impeccable interpretations of
Georgian traditional folk songs as well as intimate Russian romance classics.

  

In recognition of her art, Nani Bregvadze was designated People's Actor of the USSR, People's
Actor of Georgia, and was awarded the State Prize of Georgia for her contribution to culture.
Her records sold millions of copies worldwide. She is Honorable Citizen of Tbilisi, Georgia, and
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the city of Benalmadena, Spain. Outside of her acting profession, Bregvadze is a devoted
follower of yoga and organic lifestyle, and an avid reader of classical literature.

  

Nani Bregvadze has been regarded for her finesse in communication to cross-cultural
audiences. Her sincere, intimate delivery and a rare ability to reveal the hidden beauty of lyrics
and melodies has been appealing to large international audiences. She shares her time
between her two homes, one in Tbilisi, Georgia, and one in Moscow, Russia.
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